
Jaarverslag Nutstuinen 2022 

 
Na twee coronajaren weer een ‘normaal’ tuinseizoen  
2022 werd, na de twee coronajaren, gelukkig weer een tuinseizoen zonder beperkingen om elkaar te 

ontmoeten op de tuincomplexen. De eerste drukke werkzaamheden vonden al plaats eind maart, toen 

we als tuinders een eenmalige donatie compost kregen van de Gemeentelijke Dienst Afval en 

Grondstoffen. De compostbakken, die eerst waren geleegd, werden volgestort met compost, voor ieder 

tuintje wel zo’n drie volle kruiwagens.  

 

Ook kon nu het gemeenschappelijk onderhoud bij de start van het seizoen en in het najaar weer als 

vanouds plaatsvinden. Op alle vier complexen werden dat heel gezellige bijeenkomsten waar ook nog 

eens hard werd gewerkt, ondanks dat het weer niet overal meewerkte.  
 

 

 

 

 

 

 

 

Ook de uitgestelde Groenmarkt kon worden georganiseerd. Net als in voorgaande jaren waren wij weer 

welkom in de binnentuin van het Woonzorgcentrum Lopikhof op zaterdagmiddag 21 mei. Na veel regen 

werd het een droge dag met een prettige temperatuur en ook de zon liet zich die middag zien.  

Het aanbod van tuingerelateerde producten van de 23 deelnemende verkopers was gevarieerd en groot, 

deelnemers van buiten Nellestein waren: Bloei & Groei, De Groene Hub en Schoolwerktuin Gaasperdam. 

Naast het aanbod aan planten voor de groenten-, kruiden- en bloementuin waren er vele smaken jam, 

kruidenthee, siroop en andere drankjes, gidsjes voor plantenwandelingen en waren er heerlijke hapjes 

om ter plekke van te genieten, vergezeld van een drankje uit de bar. De hele middag was het een komen 

en gaan van de vele bezoekers. Oude bekenden en nieuwe gezichten, de belangstelling voor het aanbod 

was groot, de verkoop was goed, er waren leuke contacten en iedereen genoot.   

Kortom, ook na Corona waren de nutstuincomplexen dit seizoen weer een ideale en fijne 

ontmoetingsplek voor tuinders en buurtgenoten.  
 

 

 

 

 

 

 

 

In september vond er een overleg plaats van de commissie nutstuinen met medewerkers van de GGD en 

de gebiedsmakelaar over de rattenoverlast, die met name op Leusdenhof het tuinplezier vergalde.  

We kregen het dringende advies mee om iedereen erop te attenderen dat er op tijd moet worden 

geoogst, dat men de oogst niet moet laten hangen/liggen, ook niet als die beschimmeld of verrot is.  

En verder om onbruikbare oogst mee te nemen naar de vuilcontainer of GFE-bak, want ook de 

compostbak op het complex kan anders een aantrekkelijke plek worden voor ratten.    

 



Bezetting en gang van zaken nutstuincomplexen  
Het nutstuinieren kon zich in 2022 opnieuw verheugen in een goede belangstelling. Alle beschikbare 

tuinen op de vier complexen kwamen in de loop van het jaar in gebruik. In totaal waren 114 Nellesteiners 

actief als nutstuinder.  

Op Liendenhof gingen 35 tuinders aan de slag. Vier tuinders verlengden hun tuinhuur niet om    

redenen als een verhuizing, drukke baan of gezondheid. Vier nieuwe tuinders gingen graag aan   

de slag, nieuwe bewoners in de wijk maar ook ‘oudgedienden’. Voor iedereen op de wachtlijst 

was er een tuin beschikbaar. Helaas lukte het door omstandigheden niet om de nieuwe pergola 

te bouwen. Die zal nu worden gebouwd in 2023. Bij het gemeenschappelijk onderhoud troffen 

we het beide keren met goed weer. Ook zijn er tuinders op Liendenhof die de meest heerlijke 

dingen kunnen bakken en daar werd beide keren natuurlijk volop van genoten.   

Leusdenhof telde 32 actieve tuinders. Alle 46 tuinen werden weer bezet, voor de vrijgekomen 

tuinen waren er direct weer nieuwe tuinders. De drie gemeenschappelijke tuinen werden 

onderhouden door de beheerders en enkele tuinders. Bij het gemeenschappelijk onderhoud, 

zowel in het voor- als najaar, was het goed weer en het werden weer gezellige bijeenkomsten 

waarbij de meeste tuinders aanwezig waren. Degenen die er niet bij konden zijn, hebben op een 

later tijdstip hun deel gedaan. 

Er was veel last van ongedierte, zowel ratten als veenmollen, veel oogst ging verloren tot verdriet 

van de tuinders. Na ons overleg met de GGD (zie hierboven) en een e-mail van de beheerders 

aan alle tuinders met richtlijnen, is de overlast duidelijk afgenomen.    

Op Leerdamhof waren alle tuintjes in gebruik. In totaal telde dit complex 25 actieve tuinders, 

waaronder vier nieuwelingen. Twee van de nieuwe tuinders uit 2021 verlengden hun 

gebruiksovereenkomst niet, omdat ze naast hun werk té weinig tijd bleken te hebben voor het 

tuinonderhoud.   

Bij zowel het voorjaars- als het najaarsonderhoud was er een goede opkomst. Bij het 

voorjaarsonderhoud zorgde een deel van de tuinders ervoor dat de gekregen compost (zie 

boven) verdeeld werd over de tuintjes, terwijl een ander deel zich bezighield met de jaarlijks 

terugkerende werkzaamheden. Bij het najaarsonderhoud kwamen twee grote kweepeertaarten 

op tafel, want – in tegenstelling tot vorig jaar – gaf de kwee op het terras een rijke oogst!  

Problematisch op dit complex is het feit dat het hout van de banken in zeer slechte staat is. 

Ondanks herhaalde SIA-meldingen (de eerste al in juli 2021), het sturen van foto’s en 

rechtstreekse contacten met de gemeente, is slechts één totaal doorgerotte plank vervangen. 

Zeer teleurstellend en een blijvend punt van aandacht voor 2023.  

Op Leksmondhof startten Merthe van der Bruggen en Natalie van Ham als nieuwe beheerders na 

het vertrek van Manon Junger. Beiden waren een jaar eerder begonnen als tuinder op het 

complex. In totaal waren er 22 tuinders actief. Eén tuin bleef aanvankelijk leeg. In het voorjaar 

meldde zich een nieuwe tuinder en was de bezetting compleet. De onderhoudsdag in het 

voorjaar werd geteisterd door regen en hagel. Desondanks werd er tussen de buien door hard 

gewerkt en was er zelfs even tijd voor koffie met lekkers. Een buurtgenoot hielp door het slijpen 

van onze gereedschappen. Het idee voor een ‘staande opslag’ voor het gereedschap werd 

besproken, maar blijkt niet binnen de regels van de gemeente te passen. De gereedschapskist 

blijft dus zoals die is. In de zomer bleek er gereedschap verdwenen te zijn, dit werd bijgekocht. Er 

werd gedurende het jaar fijn in de tuinen gewerkt, helaas werd ook hier veel oogst aangevreten 

door ratten. In het najaar werkte een beperkte groep tuinders prettig samen aan het 

gemeenschappelijk onderhoud, al moest er koffie worden gedronken onder de droogloop. Eén 

van de klaphekken werd met hulp van tuinders vernieuwd. Aan het einde van het seizoen 

verlieten vijf tuinders het complex, waaronder co-beheerder Natalie van Ham.  

 



Publiciteit  
Aan de Groenmarkt die eind mei plaatsvond werd de nodige publiciteit 

gegeven, met natuurlijk weer de mooie en kleurige posters in alle 

portieken en parkeergarages.  

Verder was op de website van de Bewoners Vereniging Nellestein, 

www.bvnellestein.nl, de gebruikelijke informatie te vinden over de 

nutstuinen en de commissie nutstuinen.  

 

Commissie Nutstuinen 
Er konden dit jaar gelukkig weer commissievergaderingen worden 

gehouden.  

Verder is de commissie nog steeds op zoek naar de nodige versterking, 

zowel van het bestuur als voor het beheer van twee complexen.    

 

Contacten met het stadsdeel 
Dit jaar was er wederom geen schouw van de nutstuincomplexen samen met het stadsdeel. Dat wordt 

door de commissie nog steeds als een gemis ervaren en we willen hierover graag nieuwe afspraken 

maken met het stadsdeel. Dat vergemakkelijkt voor de commissie het overleg over de gang van zaken op 

de nutstuincomplexen, zoals  het snoeien van de hagen, die werden in het afgelopen seizoen twee keer 

gesnoeid, de slechte conditie van de banken, en de toename van de mollen in de nutstuinen, maar ook in 

de hele wijk.   

 

Uitvoeringsbesluiten voor 2023 
• Op Liendenhof zal een nieuwe pergola worden gebouwd. Hiervoor is nog een bedrag beschikbaar van 

de Groengelden.  

• Begin april wordt er een introductiebijeenkomst georganiseerd voor de beginnende tuinders.  

De uitnodiging geldt voor alle tuinders die in de afgelopen jaren zijn begonnen met tuinieren, want in 

verband met corona en ziekte, konden er de laatste jaren geen bijeenkomsten voor hen 

plaatsvinden. 

• Ook staat er een Open Dag op alle vier nutstuincomplexen in de planning voor a.s. zomer.  

 

 

 

  Namens de commissie nutstuinen,  

  Corinne Veerman, secretaris 

 

 

 

 

 

 


